



**Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024**

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 3 Volume . 2015

## **THE IMPACT OF CULTURAL DIVERSITY ON SOCIAL CAPITAL IN THE RUSSIAN CONTEXT**

**Anna Mironova**

**Alexander Tatarko**

**Sergey Chuvashov**

### **Abstract**

The study focuses the impact of ethnic diversity on social capital in the Russian context. Components of “bridging social capital” and “bonding social capital” are considered as dependent variables in the present study. The results showed that ethnic diversity does not have a negative impact on social capital, in the Russian context as it was assumed in the Putnam’s hypothesis. In particular, ethnic diversity in Russia is positively related to the norms of ethnic tolerance and the density of informal networks of the respondents. Additionally ethnic diversity has No. significant “devastating” impact on generalized trust and formal networks of the respondents. The article discusses the reasons for the obtained results.

**Keywords list (en):** social capital, socio-psychological capital, ethnic diversity, trust, ethnic tolerance, formal networks, informal networks

**Date of publication:** 05.05.2015

### **Citation link:**

Chuvashov S., Mironova A., Tatarko A. THE IMPACT OF CULTURAL DIVERSITY ON SOCIAL CAPITAL IN THE RUSSIAN CONTEXT // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2015. – Issue 3 C. 47-62 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-25/>



# ВЛИЯНИЕ КУЛЬТУРНОГО МНОГООБРАЗИЯ НА СОЦИАЛЬНЫЙ КАПИТАЛ В РОССИЙСКОМ КОНТЕКСТЕ

Миронова Анна Алексеевна  
Татарко Александр Николаевич  
Чувашов Сергей

## Аннотация

Исследование посвящено рассмотрению влияния этнического разнообразия на социальный капитал в российском контексте. В качестве зависимых переменных рассматриваются компоненты “соединяющего” и “связывающего” социального капитала. Показано, что в российском контексте этническое многообразие не оказывает отрицательного влияния на социальный капитал, как предполагалось в гипотезе Р. Патнема. Этническое многообразие не оказывает статистически значимого “разрушительного” влияния на генерализованное доверие и формальные сети поддержки. В то же время в России оно положительно связано с этнической толерантностью и плотностью неформальной сети поддержки.

**Ключевые слова:** социальный капитал, социально-психологический капитал личности, этническое многообразие, доверие, этническая толерантность, формальные сети, неформальные сети

**Дата публикации:** 05.05.2015

## Ссылка для цитирования:

Миронова А. А. , Татарко А. Н. , Чувашов С. ВЛИЯНИЕ КУЛЬТУРНОГО МНОГООБРАЗИЯ НА СОЦИАЛЬНЫЙ КАПИТАЛ В РОССИЙСКОМ КОНТЕКСТЕ // Общественные науки и современность. – 2015. – Номер 3 С. 47-62 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-25/>